



香港活木球協會

Hong Kong Woodball Association Limited

香港馬鞍山郵政信箱 366 號 P.O. Box No. 366, Ma On Shan Post Office, Hong Kong.

Samsung 第 61 屆體育節 香港活木球公開賽 2018

競賽規程

主辦單位

中國香港體育協會暨奧林匹克委員會 及 香港活木球協會

比賽日期

2018 年 4 月 14 日 至 4 月 15 日

時間

09:00 - 18:00

比賽地點

香港中文大學夏鼎基運動場

項目

個人桿數賽

公開組男女子個人賽

長青組男女子個人賽 (50 歲或以上、在 1968 年或之前出生)

青年組男女子個人賽 (20 歲或以下、在 1998 年或之後出生)

雙打賽

組合分為男雙、女雙及混合雙打，每位運動員只可報名參加一項雙打賽

團體賽

男女子金盃團體賽 (各外隊及一隊香港隊)

男女子銀碟團體賽 (只限本地球員參加)

獎項

1. 所有項目的前三名
2. 一桿進門獎：包括獎狀及獎金港幣\$1000，如多於一人得獎，則平分該獎金。(只限個人桿數賽初賽 24 門賽事)
3. 世界排名
男女子個人賽首 30 名按國際木球會規則得到世界排名積分

比賽制度

1. 每個國家可派出多於一隊隊伍
 2. 每隊成員包括 4-6 名球員(不限年齡組別)
 3. 隊伍成績將計算隊伍內最好的 4 名成員成績 (初賽 24 門的總成績)
 4. 每人只限參加一個組別的賽事
50 歲或以上的可選擇參加長青組或公開組賽事
20 歲或以下的可選擇參加青年組或公開組賽事
 5. 個人賽
 - 初賽: 個人賽以 24 門的總桿數計算, 桿數最少者為勝, 如總桿數相同, 則以初賽球道中, 球道桿數較少的次數佔多者為勝
 - 決賽:
公開組個人賽首 12 名男女子球員可進入決賽
長青組個人賽, 如參加人數超過 18 人, 首 12 名男女子球員可進入決賽; 如參加人數為 18 人或以下, 以參加人數的一半名額進入決賽
青年組個人賽, 如參加人數超過 18 人, 首 12 名男女子球員可進入決賽; 如參加人數為 18 人或以下, 以參加人數的一半名額進入決賽
決賽 12 門, 總桿數為初賽 24 門之桿數及決賽 12 門之桿數相加, 總桿數最少者為勝, 如總桿數相同, 則以決賽球道中, 桿數較少的次數佔多者為勝
- 首 30 名男女子球員將按國際木球會規則得到世界排名積分(只計算初賽的 24 門及不分組別)
6. 雙打賽
 - 以雙人桿數賽模式進行, 分男雙、女雙及混雙賽 (每人只限參加其中一項), 參賽年齡不限。雙打賽以 24 門的總桿數計算, 桿數最少者為勝, 如總桿數相同, 則以所有球道中, 球道桿數較少的次數佔多者為勝。
 - 發球順序:
混雙賽 - 男方會在單數球道先發球, 女方會在雙數球道發球, 發球順序為 1A,1B,2A,2B,3A,3B
男雙或女雙賽 - 第一名球員在單數球道先發球, 第二名球員在雙數球道發球, 發球順序為 1A,1B,2A,2B,3A,3B
 7. 團體賽中同隊伍的運動員必須穿著同一上衣款式方能出賽。須穿合適運動鞋參賽, 不可穿涼鞋或拖鞋。
 8. 比賽進行中, 參賽運動員需輪流擔任裁判工作。
 9. 比賽球具必須為國際木球總會審定標準檢驗合格之球具, 合格球具以國際木球總會最新公告的認證合格品牌為依據。
 10. 所有規則按國際木球總會最新規則進行, 如有特別情況, 將於領隊會議上聲明。
 11. 所有投訴須於賽後 15 分鐘內, 由負責人簽名(須與報名表相同)以書面交大會處理, 上訴費用為港幣 800 元正。上訴得直發還, 否則沒收。
 12. 如比賽當日因惡劣天氣關係而影響比賽進行, 本會將另行通知有關安排。
 13. 本章程如有未盡善之處, 本會有權得隨時修改。

報名

1. 在限期(2018年2月10日)前填妥報名表電郵至楊博士
電郵地址：info@woodball.hk
查詢電話:852-98009269
2. 比賽費用
 - i) 登記費 - 每人 10 美金(港幣 80 元)
 - ii) 亞洲木球會註冊費 -每人 5 美金(港幣 40 元)
 - iii) 住宿 -每人每晚 80 美金(港幣 640 元)，入住沙田麗豪酒店的雙人房，單人房額外收取每人每晚 80 美金(港幣 640 元)
過了限期的申請需額外收取住宿費每人每晚 20 美金，且不保證能預訂房間
沙田麗豪酒店只距離比賽場地 10 分鐘車程
<https://www.regalhotel.com/regal-riverside-hotel/en/home/home.html>
 - iv) 比賽項目：
團隊項目(4-6人)：每隊 40 美金(港幣 320 元)
個人項目：每人 30 美金(港幣 240 元)
雙打項目：每組 40 美金(港幣 320 元)
3. 各外隊需在限期(2018年2月10日)前提供已確認機票以便香港木球協會安排住宿
4. 各外隊需自行購買保險
5. 各球員需要在 4 月 14 及 15 號早上 8:30 在比賽場地報到

Samsung 61st Festival of Sport Hong Kong Woodball Open 2018

The event is organized by the Hong Kong Woodball Association as an event of the 61st Festival of Sport of the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China.

Date:

14th-15th April, 2018 (Saturday and Sunday)

Time:

09:00 to 18:00

Venue:

Sir Philip Haddon-Cave Sports Field, the Chinese University of Hong Kong

Events and Divisions

Stroke Competition:

Open Men's and Women's Singles

Senior Men's and Senior Women's Singles (aged 50 or above, born in 1968 or before)

Youth Men's and Youth Women's Singles (aged 20 or below, born in 1998 or after)

Men's, Women's and Mixed Doubles

Men's and Women's Team (Overseas Division)

Men's and Women's Team (Local Division)

International Tour Championship Ranking:

The top 30 male and female players in the Singles Stroke Competition will earn points according to the rules of the International Tour Woodball Championship.

Awards

1. The first 3 places in each event will receive an award.

2. Gate- in-one

The award is applicable to the Preliminary round of Singles Stroke events only.

1 gate will be selected by the Organizing Committee.

Award includes a certificate and a cash award of HKD1,000. If there is more than 1 winner, the cash award will be shared equally among all winners.

3. International Tour Championship Ranking:

The top 30 male and female players in the Singles Stroke Competition will earn points according to the rules of the International Tour Woodball Championship.

Rules and Regulations

1. Each country may enter more than 1 team.

2. Each team may consist of 4-6 players of different age groups.

3. Result of the team will be based on the total best score of 4 players played over 24 gates in the Preliminary Round of Singles event.

4. Overseas Division: all overseas teams and one Hong Kong Team.

Local Division: local teams.

5. Each player may enter one Singles event only.
 Players aged 50 or above may enter either Open Men's/Women's Singles or Senior Men's/Women's Singles.
 Players aged 20 or below may enter either Open Men's/Women's Singles or Youth Men's/Women's Singles.
6. i) Open Men's and Women's Singles:
 24 Gates will be played in the Preliminary Round. The top 12 players can enter final round for 12 gates. The score of all 36 gates will be counted towards final ranking.
 ii) Senior Men's and Women's Singles:
 24 Gates will be played in the Preliminary Round.
 Top 12 players will enter the final round if the total number of players is more than 18.
 Top 50% of the players will enter the final round if the total number of players is 18 or less.
 iii) Youth Men's and Women's Singles:
 Top 12 players will enter the final round if the total number of players is more than 18.
 Top 50% of the players will enter the final round if the total number of players is 18 or less.
 iv) HKWA will provide the score of the top 30 male and female players to IWBf for world ranking. (A combined list from different age groups)
 The score will be basically the total number of strokes of preliminary round and final round.
 However, as there are different age groups involved, result of the final round of players who rank after the first player who cannot enter the final on the list will not be counted towards world ranking but for ranking in the respective age group only.
7. Each player can enter one Doubles event only (Men's Doubles, Women's Doubles and Mixed Doubles). All Doubles events to be competed in 24 gates only.
 Order of Play:
 For Mixed Doubles event, men will start on fairways with odd number while women will start on fairways with even number. (i.e. 1a, 1b, 2a, 2b, 3a, 3c...)
 For Men's/Women's Doubles event, the first player will start on fairways with odd number while the second player will start on fairways with even number. (i.e. 1a, 1b, 2a, 2b, 3a, 3c...)
8. Members of the same team must put on team uniforms.
9. Players in the same flight will serve as referee in turn.
10. Only the IWBf certified Woodball Equipment should be used. The certificated brands of equipment are subjected to be announced by IWBf annually.
11. Otherwise specified by the Organizer, the latest IWbF Rules will be applied.
 Local rules if any will be announced in the team leaders meeting.
12. Any appeal case must be submitted by the Team Manager within 15 minutes after completion of the competition together with payment of an arbitration fee of USD100. The Appeal Board would make the decision within 30 minutes and that decision should be final.
 The Appeal fee will be refunded if the case is over ruled by the Appeal Board.
13. The organizer reserves the right to change the format of the competition and to amend the rules if the situation is warranted due to unforeseen circumstances.

Registration

1. Registration form must be completed and returned by fax or email on or before 31 Jan, 2018 to Dr. Paul Yeung.
Fax no.: (852) 2335-0453 Email: info@woodball.hk Enquiries: (852) 9800-9269
2. Competition Fee
 - i) Registration Fee - USD10 (HKD80) per person
 - ii) AWbF Sanction fee - USD5 (HKD40) per person.
 - iii) Accommodation Fee – USD80 (HKD640) per person per night in a shared double room at Regal Riverside Hotel, Sha Tin. An additional USD80 (HKD640) will be charged on request of a single room.
After closing date, a levied charge of USD20 per person will be imposed for accommodation, i.e. USD 100 (HKD800) depends on availability of hotel rooms.

The Regal Riverside Hotel is located around 10 mins driving distance from the competition venue. <https://www.regalhotel.com/regal-riverside-hotel/en/home/home.html>
- (iv) Stroke event:
Team of 4-6 players: USD 40 per team (HKD \$320)
Singles: USD 30 per player (HKD\$240)
Double: USD 40 per pair (HKD\$320)
3. All teams must submit their flight itinerary before 31st Jan 2018 for confirming hotel booking. Otherwise, HKWA may not be able to arrange accommodation.
4. All teams must purchase their own travel insurance.
5. All team players must report to the Organizer before 08:30 on 14th & 15th April, 2018 at the competition venue. Transportation will be arranged for overseas teams to go between airport/port, hotel and the competition venue.